
Zápis ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Včelná
konaného dne 5.10.2015 od 18,00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu

Navržený program jednání:

1. Schválení programu jednání
2. Jmenování ověřovatelů zápisu
3. Kontrola usnesení z 16. zasedání ZO
4. Zpráva o daňových příjmech k 30. 9. 2015
5. Zpráva o plnění rozpočtu k 30. 9. 2015
6. Rozpočtová opatření č. 20/2015 a 21/2015
7. Žádost o odkup části pozemků parc. č. 719/2 a 721 o výměře cca 120 m2,

respektive cca 185 m2 u bytového domu čp. 632
8. Zprávy starostky obce
9. Zprávy předsedů výborů a komisí obce
10. Různé
11. Diskuze

Přítomní zastupitelé:
1) Ing. Jarmila Mandžuková – starostka
2) Ing. Alice Nejedlá
3) Ing. Karel Pokorný
4) Miroslava Stránská – přišla 

při projednávání bodu 7
5) Michal Šlinc
6) Roman Zajíček

Omluvení zastupitelé:
 Mgr. Kamil Feitl – místostarosta
 Ing. Stanislav Pražák
 Petr Průša

Další zúčastněné osoby:
– zapisovatel Mgr. František Mareš
– 5 hostů dle prezenční listiny

Zasedání zahájeno v 18:00 hodin.

1. Zasedání zahájila a řídí jej starostka obce Ing. Jarmila Mandžuková.
Jednotlivé body jednání doprovázeny informací promítanou dataprojektorem.
Starostka navrhuje rozšířit program jednání o bod 6 – rozpočtová opatření č. 20 a 21/2015.
S tímto rozšířením program jednání schválen jednohlasně: 5 pro – 0 proti – 0 se zdrželi.

2. Ověřovateli zápisu jmenováni: Michal Šlinc, Ing. Alice Nejedlá

3. Kontrola usnesení z 16. zasedání: nebyly uloženy úkoly. Dále připomenuty dosud nenaplněné body 
z usnesení č. 14/2015, které však závisí na vůli druhých smluvních stran.

4. Starostka podává zprávu o daňových příjmech za září 2015: 1,44 mil. Kč. Loni to za září bylo o 90 
tis. Kč méně. Meziroční pokles příjmů za devět měsíců roku je 272 tis. Kč.

5. Starostka podává zprávu o plnění rozpočtu obce k 30.9.2015. Příjmy naplněno 14,30 mil. Kč 
z rozpočtovaných 16,98 mil. Kč, výdaje naplněno 12,09 mil. Kč z rozpočtovaných 32,64 mil. Kč. 
Stav účtu k 30.9.2015 byl 30,42 mil. Kč.

6. Starostka informuje, že schválila rozpočtové opatření č. 20/2015, kterým se zvyšují výdaje o 8.317 
Kč a dále rozpočtové opatření č. 21/2015, kterým se zvyšují příjmy o 35.000 Kč 
(vyšší předpokládané příjmy z úroků) a výdaje o 4.000 Kč.
Zastupitelstvo bere rozpočtová opatření č. 20/2015 a 21/2015 na vědomí.

7. Starostka připomíná žádost manželů Henzelových o odkup částí obecních pozemků před bytovým 
domem čp. 632 předjednanou na minulém zasedání ZO.
Co se týče problematických "pokliček" vodovodu na sousedním pozemku žadatele starostka uvádí, 
že dle informací firmy Čevak by měly být oploceny pouze rozebiratelným plotem, s brankou 
a klíčem, který by byl na obecním úřadě a u Čevaku. Z dokladů též vyplývá, že na inženýrské sítě 
ve svém pozemku byl žadatel při koupi pozemků parc. č. 719/27 a 719/29 upozorněn.
Co se týče případného prodeje obecního pozemku, uvádí  Michal Šlinc, že by prodal maximálně 
část k chodníku navazující na pozemek č. 719/29. K tomuto řešení se přiklání i Miroslava Stránská. 
Dohodnuto, že je třeba ještě posoudit budoucí rozhledové poměry v blízké křižovatce, pokud dojde 
k prodeji pozemku a jeho oplocení. Posouzení jako podklad k rozhodování vyhotoví Michal Šlinc.



8. Zprávy starostky obce:
a) Starostka informuje o projednání studie parku za obecním úřadem s občany ve čtvrtek 

1.10.2015. Občané podali několik připomínek k doplnění prvků. Dle starostky zpracovatelka 
splnila zadání. Zastupitelstvo by mělo rozhodnout, zda studii akceptuje a jaké kroky dále 
provede.

Michal Šlinc se táže, zda obec již aktuálně plánuje stavbu parku. Ještě totiž není zbudována 
kanalizace ve Čtyřech chalupách a někteří tamější občané nedobře nesou, pokud se utrácejí 
finance na jiných projektech. Michal Šlinc uvádí, že by studii schválil, ale tím by o samotné 
realizaci ještě nebylo rozhodnuto.
Starostka se přimlouvá za zadání zpracování projektu parku jako dalšího stupně přípravy před 
realizací. Tyto stavby občanské vybavenosti jsou dle ní také důležité. Miroslava Stránská by též 
zadala zpracování projektu, aby mohlo být poté žádáno o případné dotace, pokud budou 
vypsány.
Michal Šlinc připomíná, že stavba kanalizace ve Čtyřech chalupách byla již schválena minulým 
zastupitelstvem. Uvítal by, kdyby se zastupitelstvo vyslovilo např. ve smyslu, že stavba 
kanalizace proběhne v příštím roce, i pokud se nesežene dotace. Základem občanské 
vybavenosti je dle něho právě kanalizace.
Miroslava Stránská uvádí, že i ve smlouvě s dodavatelem stavby kanalizace, která se 
vyjednávala za minulého zastupitelstva, je ujednání o tom, že stavba začne, až objednatel 
obdrží dotační prostředky. O tom, zda se kanalizace bude stavět bez dotace, by měli 
rozhodnout současní zastupitelé svým hlasováním. 
Starostka ještě zjistí blíže možnosti dotačních titulů na tuto stavbu a rozhodovala by o termínu 
realizace této stavby až s těmito informacemi.

Zpět k parku se Roman Zajíček táže, zda občané dostali dost prostoru k připomínkám, nebo by 
se studie měla dále vyvíjet. Starostka odpovídá, že občané prostor dostali a již vznesli 
připomínky, které budou zapracovány. Dáno tedy hlasovat o schválení studie.
Návrh usnesení č. 1/17/2015: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje Studii víceúčelového 
veřejného prostoru u obecního úřadu vyhotovenou Ing. Nelou Hermanovou" schválen 
hlasováním 5 pro – 0 proti – 1 se zdržel (Roman Zajíček).

Starostka předává slovo přítomnému hostu panu Jaroslavu Karmáškovi, který má na řešení 
prostoru za OÚ jiný názor. Současnou studii označuje za diletantský provinční návrh. Uvádí 
dále svůj názor na správný způsob provádění projektu – zastupitelstvo určí komisi odborníků, 
ta vybere nejlepší projektanty, ti připraví několik návrhů, a z nich pak komise odborníku 
doporučí zastupitelstvu vybrat ten nejlepší projekt.
Starostka uvádí, že zpracovatelka studie má náležité vzdělání, je kompetentní a má cit pro dané 
místo. Také zastupitelé mají pocit, že o této věci dokáží rozhodnout i bez komise odborníků.
Roman Zajíček připomíná, že projektantka studie byla vybrána transparentně ve výběrovém 
řízení a žádá pana Karmáška, aby tedy představil nějaký konkrétní protinávrh řešení prostoru. 
Pan Karmášek tak činí a představuje tištěný návrh i zjednodušený 3D model. Jako prakticky 
jediný prvek se v něm nachází multifunkční podlouhlý betonový či dřevěný kvádr 120 cm vysoký
a 240 cm široký, na němž by se dalo sedět, řečnit, jíst, konat módní přehlídky a jiné.
Probíhá diskuze, zda a jak uchopit návrh pana Karmáška na řešení prostoru.
Přítomný host a zapisovatel pan František Mareš uvádí, že protinávrh se mu jeví 
neporovnatelně horší a do obce se absolutně nehodí.
Starostka též považuje schválenou studii za lepší řešení, děkuje panu Karmáškovi za jeho 
iniciativní přípravu alternativního řešení a ukončuje diskuzi k tomuto bodu (čas 19,00).

b) Starostka představuje nabídku p. Šandery na odprodej pozemků ve veřejném prostoru obci -
parc. č. 797/6, 797/7, 797/8, 460/2 a 529/17 o celkové výměře 192 m2. Vzhledem k tomu, 
že zastupitelstvo již dříve nabídlo p. Šanderovi odkup těchto pozemků za 100 Kč/m2, dáno 
hlasovat o tomto odkupu.
Návrh usnesení č. 2/17/2015: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje odkup pozemků 
parc. č. 797/6, 797/7, 797/8, 460/2 a 529/17 od Karla Šandery, nar. 2.8.1942, tř.5.května 435, 
Včelná za cenu 100 Kč/m2." schválen hlasováním 5 pro – 0 proti – 1 se zdržel (starostka).
Starostka informuje o postupu na opravě chodníků na tř. 5. května v ul. Úzká a při výměně 
poškozených přídlažeb. Dokončení prací přislíbeno firmou do konce týdne. Michal Šlinc uvádí, 
že navíc proti původnímu záměru by bylo vhodné provést ještě opravu jednoho vjezdu 
na tř.5.května u ulice Úzké. Zastupitelé proti tomu nemají námitek.

Miroslava Stránská se zde táže na stav plánované provizorní úpravy parkovacích prostor 
před mateřskou školou. Roman Zajíček a starostka uvádějí, že na místo stavby poslali 
k domluvě na konkrétním rozsahu plochy pro násyp materiálu vedoucího technických služeb 
obce a p. Pouzara z dodavatelské firmy, ale přesně neví výsledek.



c) Starostka informuje o plánovaném zahájení stavby Chodník a autobusová zastávka „Pod tratí“. 
Stavební povolení nabylo právní moci později, než se očekávalo, práce proto budou zdrženy.
Zhotovitel již nedokáže garantovat provedení celé stavby v letošním roce. Starostka představuje 
návrh smlouvy o dílo. Domluveno, že pokud se stavba nestihne celá v letošním roce, na příští 
rok zbude část chodníku po levé straně ve směru do Č. Budějovic.
Roman Zajíček se táže, zda posun termínu prací oproti výzvě ve výběrovém řízení mohou 
ostatní soutěžící firmy napadnout. Dle pracovníka obecního úřadu p. Mareše se kvůli tomu firmy 
nemohou odvolávat. Důvod posunutí termínu je dobře zdůvodnitelný i před auditory.
Roman Zajíček se táže na zajištění technického dozoru investora, zda bude stavbu dozorovat 
nově přijatý pracovník obce. Starostka odpovídá, že dozor bude provádět p. Litvan, neboť tato 
stavba je většího rozsahu a pracovník obce p. Nesrovnal má u obce zatím jen čtvrtinový 
úvazek. Pan Nesrovnal bude však dozorovat stavbu oplocení a ploch před KD.
Starostka též uvádí, že závory na přejezdu ve Včelné plánují České dráhy instalovat buď 
v listopadu 2015, anebo v květnu 2016.

d) Starostka informuje o stavu povolovacího řízení na stavbu kanalizace ve Čtyřech chalupách –
dne 15.9.2015 bylo zahájeno stavební řízení.

e) Starostka informuje o stavu povolovacího řízení na stavbu „Rozšíření kanalizace Lesní kolonie“ 
– bylo vydáno územní rozhodnutí.
Ing. Alice Nejedlá se zde táže, zda se plánuje také kanalizace v ulici Nová, kde doposud není. 
Starostka odpovídá, že tato stavba aktuálně plánována není, připraví však pro zastupitele 
seznam všech úseků, kde ještě chybí kanalizace k dalšímu rozhodování.

f) Starostka představuje zápis ze společného jednání obce, SÚS a E.ONu ohledně opravy 
komunikace a stavby chodníku v ulici Nádražní. Jako nejlepší řešení se jeví, že obnova 
komunikace i nový chodník by měly být kvůli výškové návaznosti řešeny jedním projektem, 
který by zadala SÚS (starostka bude kontaktovat pana Broma).
Miroslava Stránská se táže, zda spojením projektu komunikace a chodníku nebude obec 
se stavbou chodníku závislá na SÚS. Michal Šlinc uvádí, že zřejmě bude možno chodník 
postavit i samostatně jako jeden z objektů projektu. (čas 19,40)

g) Starostka představuje návrh na úpravu projektu prostranství před kulturním domem ve smyslu 
rozšíření průjezdu pro zásobování o zatravňovací dlaždice. Po upřesnění návrhu řešení 
Michalem Šlincem s tím zastupitelé souhlasí.

h) Starostka informuje o administraci dotace od Jihočeského kraje na zateplení stropu KD. 
Došlo ke změně parametrů projektu (zvětšená plocha zateplení), což je třeba poskytovateli 
dotace zdůvodnit. 

i) Starostka informuje o zveřejněných pravidlech krajského dotačního programu Program obnovy 
venkova na rok 2016. Pravidla rozešle zastupitelům. Navrhuje, že na příštím zasedání 
zastupitelstvo vybere dva vhodné projekty, na které bude žádat o dotaci.

j) Starostka představuje dopis developerské firmy Včelná S+V, který upřesňuje informace o této 
firmě, které se objevily v  zápisu z minulého jednání ZO. Ing. Karel Pokorný v souvislosti 
s výstavbou ZTV pod tratí informuje, že se připravuje novela zákona o poplatcích za vynětí 
půdy ze ZPF.

k) Starostka představuje návrh jízdního řádu MHD na rok 2016, který byl zpracován též s ohledem 
na požadavky obce. Na základě požadavku některých občanů poptala obec u Dopravního 
podniku též možnost zavedení nových spojů z/do zastávky Jiráskova a Čepro. Kalkulace 
na posílení o 5 spojů je 123 tis. Kč na rok. Starostka dává ke zvážení, zda obec rozšíření spojů 
za tuto cenu objedná. Přítomní zastupitelé jsou vesměs pro, neboť přidané spoje vyhoví 
nejenom požadavku občanů ze Čtyřech chalup, ale zlepší dopravní spojení pro celou obec. 
Dáno hlasovat.
Návrh usnesení č. 3/17/2015: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje rozšíření provozu 
linky MHD č. 7 o 5 spojů z/do zastávky Čepro dle nabídky Dopravního podniku města 
České Budějovice a.s." schválena hlasováním 6 pro – 0 proti – 0 se zdrželi.

l) Starostka informuje o provedeném posouzení stavebně-technického stavu budovy požární 
zbrojnice a seznamuje zastupitele s návrhem studie budoucího využití budovy od projektanta 
Ing. Miloše Janů. Jednalo by se o přízemní objekt se dvěma místnostmi o výměře cca 44 m2 
a 20 m2 se sociálním zázemím a kuchyňkou.
Michal Šlinc a Roman Zajíček upozorňují, že tato akce by neměla být prioritou vzhledem 
k nedokončené kanalizaci (kanalizace ve Čtyřech chalupách, Rozšíření kanalizace Lesní 
kolonie). Navíc dle nich není jisté, zda o využívání těchto společenských prostor bude zájem.
Starostka uvádí, že ona kulturní akce pořádá a potřeby zná a tyto prostory (menší než KD 
a větší než zasedací místnost OÚ) budou využívané. S tím souhlasí i Miroslava Stránská.
Domluveno, že starostka zajistí 3 nabídky na zpracování projektu. (čas 20,17)

m) Starostka informuje, že na pozemku parc. č. 491 u nádraží ČD, který obec získala od Státního 
pozemkového úřadu, trvá nájemní vztah na zahrádky. Soukromý pronajímatel též zřídil 



k pozemku další podnájem, což je dle nájemní smlouvy s předchozím souhlasem pronajímatele 
možné. Obecní úřad zjistí, zda pronajímatel obdržel k podnájmu souhlas SPÚ.

n) Starostka připomíná vyjádření Dopravního inspektorátu Policie ČR ke zřízení přechodu 
pro chodce na tř. 5. května u ulice Úzká a dopis obce žadatelům o přechod, v němž 
o nedoporučujícím stanovisku policie informuje.
Žadatelé se táží, zda a jaký je tedy záměr obce s přechodem či místem pro přecházení. 
Zastupitelé se vyjadřují ve smyslu, že nesouhlasí s výstavbou přechodu pro chodce v tomto 
místě a nenavrhují ani zřízení místa pro přecházení. Zřízení místa pro přecházení bude 
v zastupitelstvu zváženo, pokud od občanů přijde takový požadavek, což se doposud nestalo.

o) Starostka informuje, že nechala zpracovat předběžnou studii rekonstrukce zázemí 
pro hostinskou činnost v kulturním domě. Dává slovo jejímu zpracovateli Ing. Janu Pučeglovi. 
Dle jeho slov stávající stav nevyhovuje žádným současným normám a jeho uvedení do souladu 
s nimi bude poměrně náročné. Je třeba ještě spolehlivě zjistit skutečný stav inženýrských sítí 
v objektu a od obce je potřeba rozhodnutí o některých skutečnostech (pořízení technologií obcí 
či pronajímatelem, rozsah rekonstrukce sítí, vytápění), aby se studie mohla dokončit.
Domluveno, že obec zjistí co nejdetailněji stav stávajících sítí.
Roman Zajíček navrhuje poptat potenciální budoucí včelenské provozovatele, zda by měli 
vlastní návrhy co nejúčelnějšího řešení. (čas 21,20)

p) Starostka představuje žádost o pronájem místa před restaurací „U Kaštanu“ pro stánek na 
zmrzlinu. Žadatelé v žádosti tvrdí, že připojení na inženýrské sítě mají domluveno se 
sousedem. Miroslava Stránská uvádí, že dle jejích informací onen soused o ničem neví. 
Zastupitelé tedy pro své rozhodnutí požadují po žadatelích upřesnění požadovaného umístění 
a především reálného řešení připojení na inženýrské sítě.

q) Starostka zve zastupitele na pracovní schůzku k přípravě rozpočtu obce na příští rok a zároveň 
k projednání grantového programu na rok 2016. Termín konání 22. října.

9. Zprávy předsedů výborů a komisí obce:
a) Předseda finančního výboru Ing. Karel Pokorný informuje o uskutečněném jednání výboru dne 

25.9.2015. Výbor projednal rámcovou smlouvu s firmou ELSA na údržbu veřejného osvětlení, 
možnost zřízení půjčovny obecní techniky, pojistné smlouvy obce, kontrolu hospodaření v MŠ, 
nákup energií, např. i přes svazek obcí.
Starostka odpovídá, že obce svazku nemají sjednaného společného dodavatele. Půjčovnu 
zařízení starostka nedoporučuje, obec by neměla suplovat komerční půjčovny v blízkém 
městě. Finanční výbor ještě připraví bližší studii projednávaných záměrů.
K revizi pojistných smluv Roman Zajíček doplňuje, že by obec měla přímo oslovit různé 
pojišťovny bez pojišťovacího zprostředkovatele.
Ing. Alice Nejedlá přislíbila, že po upřesnění rozsahu pojištění zajistí nabídky jednotlivých 
pojišťoven.  (čas 21,46)

b) Členka kulturní a sociální komise Ing. Alice Nejedlá informuje o plánovaných akcích Drakiáda 
a štrůdlování 17.10. a Včelenský cyklista 31.10.

10. Různé:
a) Starostka informuje o ústním požadavku některých občanů na pronájem parkovacích míst 

u bytovek v ulici Tikalova. Zastupitelé s pronájmem parkovacích míst neuvažují. Michal Šlinc 
uvádí, že by však neměl námitek, pokud developer obyvatelům bytových domů parkovací 
místa odprodá a obci předá jen zbytek komunikace.
Dále starostka informuje o komplikaci s umístěním kontejneru na směsný odpad u bytového 
domu. Místo na kontejner vhodné bylo developerem prodáno soukromé osobě, která 
s umístěním kontejneru nesouhlasí. Dohodnuto, že se starostka s Michalem Šlincem pokusí 
najít vhodné místo na obecním pozemku.

b) Starostka představuje vyúčtování kulturních akcí Tajuplný les a setkání s Pavlem Trávníčkem. 
Na dotaz Miroslavy Stránské starostka vysvětluje, že setkání s Pavlem Trávníčkem bylo 
oznámeno ve zpravodaji dost pozdě z důvodu změny termínu na poslední chvíli ze strany 
agentury, se kterou jednala.

c) Starostka informuje zastupitele o znění smlouvy na pronájem kulturního domu pro taneční 
večery seniorů.

d) Starostka informuje o stavu rekonstrukce hřiště Lesní kolonii. Instalovány sloupy 
na ochrannou síť, sloupky na volejbalovou síť budou instalovány v nejbližší době.

e) Starostka navrhuje udělovat Cenu obce Včelné k ocenění významných obyvatel, pokud 
dosáhli úspěchů v různých oborech. Vyhlášení by mohlo probíhat na obecním plese. 
Zastupitelé v principu souhlasí, starostka zpracuje návrh znění pravidel pro výběr oceněných.

f) Starostka informuje o úmrtí občana, po němž zůstal syn, který bude těžko schopen 
samostatného hospodaření. Je možné, že bude na obci podniknout některé kroky.



g) Starostka informuje o výsledku konzultace na odboru dopravy města o možné instalaci radaru 
se solárním napájením k měření rychlosti vozidel přijíždějících do obce. Toto řešení jí nebylo 
doporučeno jako drahé a neefektivní.

h) Starostka informuje o svém záměru výroby jednoduchého kalendáře obce na rok 2016 
a novoročenky.

i) Starostka informuje, že do zpravodaje otiskne informaci o krajských 'kotlíkových' dotacích a že 
vyjde do 16.10.

j) Starostka oznamuje termín jednání zastupitelstva 9. listopadu

11. Diskuze:
a) Roman Zajíček uvádí, že grafická podoba nového webu obce se nejeví tak hezky a živě, jako 

u některých stránek, které sloužily původně zastupitelům jako inspirace. Zdá se moc tmavý 
obrázek na titulní stránce, také zaznamenal chyby v zobrazení stránek. Starostka odpovídá, 
že tmavost obrázku též tvůrci stránek vytýkala, ten ale odpověděl, že při zesvětlení by zanikl 
zase obecní znak.
Pracovník OÚ Včelná František Mareš jako editor stránek uvádí, že pokud se podaří chyby 
zobrazení zdokumentovat, výrobce stránek je operativně odstraňuje.

b) Roman Zajíček dále upozorňuje, že se po obci pohybovali podomní prodejci elektřiny 
s podvodnými praktikami. Obec by se měla pokusit vyhlásit zákaz podomního prodeje. 
Starostka uvádí, že se o to obec již jednou pokusila, ale zákaz podomního prodeje lze vyhlásit 
jen prostřednictvím zpracovaného tržního řádu obce. Starostka nicméně alespoň uveřejní 
upozornění na podomní prodejce ve zpravodaji.

c) Miroslava Stránská se táže na možnost zřízení přechodu pro chodce / místa pro přecházení 
od zastávky MHD na křižovatce k Čepru (směr Čepro). Michal Šlinc uvádí, že svého času 
zpracoval návrh na zřízení místa pro přecházení / přechodu a rozešle ho elektronicky 
zastupitelům.

d) Miroslava Stránská se táže na výši nájemného za pravidelné kurzy angličtiny probíhající 
na obecním úřadě. Sto korun za 1,5-hodinový kurz se jí jeví příliš mnoho ve srovnání např. 
s komerčním nájmem výčepního zařízení v Kulturním domě za 1000 Kč ročně. Starostka 
souhlasí se sníženou sazbou nájemného na 50 Kč na kurz.

Zasedání ukončeno v 22:34 hodin.

Zapsal: Mgr. František Mareš dne 5. - 8.10.2015

Ověřovatelé: Michal Šlinc .............................................. 

Ing. Alice Nejedlá ..............................................

Starostka:   Ing. Jarmila Mandžuková ..............................................


	konaného dne 5.10.2015 od 18,00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu



